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MAKİNA MÜHENDİSLERİ ODASI
İSTANBUL ŞUBESİ 30. DÖNEM GENEL
KURUL SONUÇ BİLDİRGESİ

Bugün ülkemiz, Neo-liberalizmin ekonomik,

siyasal ve sosyal politikalarının hiçbir kısıt ya

da koşul olmaksızın uygulanmaya çalışıldığı bir

talan alanıdır. Küresel politikaların uygulanması

ile emperyalizm ilişkisi dünyada sömürüye, işgal-

lere, katliamlara, soykırımlara, işsizlik, açlık, yok-

sulluk ve yolsuzluklara yol açmaktadır.

Emperyalizmin dünya halkları üzerindeki saldırısı

artarak devam ederken, bu saldırılara karşı

direnç gösteren halklar, kitlesel hareketler, müca-

deleler etkisiz hale getirilmeye çalışılmaktadır.

Tüm dünyaya kapitalizmin alternatifinin olmadığı

zorla kabul ettirilmeye çalışılsa da, gerçek olan

emperyalist - kapitalist sistemin insanlığın yaşadı-

ğı sorunların kaynağı bir sömürü düzeni olduğu-

dur.

ABD etrafında oluşan emperyalist çıkar havuzu-

nun, krizden çıkışın bir imkânı olarak yeni coğraf-

yalara ve kaynaklara yönlenmesini de bu dönemi

karakterize eden gelişmeler arasında saymak

mümkündür. Ortadoğu ve Kuzey Afrika’da yaşa-

nan siyasi gelişmeleri bu bağlamı dışlamadan ele

almak gerekmektedir. Bölgedeki hareketler, baş-

langıçta iki temel yönden ‘adalet’ talebiyle ortaya

çıkmıştır. Büyük gelir dağılım eşitsizlikleri ile ikti-

darların otoriter ve anti demokratik temsil süreçle-

rine dayanması halklarda isyan potansiyelini

açığa çıkarmış, sonuç önce Tunus’ta Bin Ali reji-

minin yıkılması olmuştur. Daha sonra Mısır’a sıç-

rayan ve kanlı bir mücadele sonucunda

Mübarek’in devrilmesiyle sonuçlanan sürecin

kapitalizm açısından yaratacağı tahribatın anlaşıl-

ması için yeni katliamlara zemin yaratılmıştır.

Başlangıcında kapitalist üretim ve örgütlenme tar-

zına özgü adaletsizlikleri tasfiye etme potansiyeli

taşıyabilecek hareketler, özellikle Libya müdahale-

si sonrası emperyalist-kapitalist siyasetin maske-

lenmiş ‘değişim’ söylemiyle içerilmiştir. Bugünlerde

Suriye’ye dönük müdahale planları da aynı boyutta

anlam kazanmaktadır. Halk inisiyatiflerinin etkisiz-

leştirilerek yerine NATO gücünün geçirilmesiyle

hedef tahtası haline getirilen coğrafyada ABD poli-

tikalarına daha fazla güdümlü bir siyasi modelin

oluşturulması öne çıkmaktadır. Türkiye ise bu

süreçte emperyalist ülkelerin safında Libya müda-

halesinde yer almış, komşularıyla sıfır sorun politi-

kasından Suriye ve İran ile savaşın eşiğine gelmiş-

tir.

Ülkemizde yıllardan beri uygulanan üretimi, yatırı-

mı dışlayan küreselleşmeci politikalar sonucunda

krizler birbirini izlemiş, ülkemiz iç ve dış borç

batağına sürüklenmiştir. Oluşturulan bütçelerin en

az üçte biri faiz ödemelerine ayrılmakta, halkımı-

zın en temel ihtiyaçları olan eğitim ve sağlık har-

camalarına çok az kaynak ayrılmaktadır. Gelir

dağılımındaki eşitsizlik büyümüş, refah seviyesi

düşmüş, işsizlik oranı gerçekte yüzde 25’lere

ulaşmış, yoksulluk kronik bir sorun haline gelmiş-

tir. 

Özellikle AKP’nin iktidara gelmesi ile birlikte,

1980’lerden beri programın bir parçası olan kamu

kuruluşlarının özelleştirilmesi gerçekleştirilmiştir.

Ülkenin 1923’lerden bu yana kurmayı ve işletme-

yi bir ölçüde başardığı, büyük ölçekli sanayi ve

hizmet kuruluşları özelleştirildi. "Ustalık dönemin-

de" de meslek alanlarımızın eğitim, sağlık gibi

kamusal hizmetlerin özelleştirmesi sürecinin

yaşanacağını söylemek gerekir. 

Emperyalizmin talep ve dayatmalarıyla gerçekle-

şen bu ekonomik yapının, emekçi sınıf ve taba-

kalara getirdiği ise en başta işsizlik, giderek aşağı

çekilen ücretler ve artan çalışma süreleri olmuş-

tur. Resmi rakamlarla yüzde 15 mertebesinde

olan, özellikle genç kent nüfusu içinde yüzde

20’yi geçen, mühendisler için ise, toplam mühen-

dis nüfusunun yüzde 25’i dolayındaki bir sayıyı,

TMMOB Makina Mühendisleri Odası İstanbul Şube Genel Kurulu Yapıldı
Seçimleri Yine Demokrat Makina Mühendisleri Kazandı

GÜÇLÜ BİR YANIT…

Şube’denŞube’den

MMO İstanbul Şube Genel Kurulu Yıldız Teknik Üniversitesi Oditoryumunda 21 Ocak Cumartesi günü
yapıldı. Genel Kurulda ilk olarak Divan Başkanlığı seçimleri yapıldı. Yapılan Seçimde Divan
Başkanlığına Tevfik Peker, yardımcılığına ise Münür Aydın seçildi. Genel Kurula çok sayıda dost
örgütün temsilcisinin yanı sıra İstanbul Bağımsız Milletvekili A. Levent Tüzel de katılarak bir de konuş-
ma yaptı. Genel Kurul, önergelerin verilmesi ve Sonuç Bildirgesinin kabul edilmesinin ardından sona
erdi. Pazar günü yapılan seçimlerde ise Zeki Arslan’ın başkan adayı olduğu Demokrat Makina
Mühendisleri listesi 30. Dönem Yönetim Kurulunu ve Oda Delegeliklerini kazandı. Odalardaki
Demokrat, Bağımsız, Emekten ve Halktan yana olan anlayışın devamı anlamına gelen bu sonuçla
AKP’nin Kanun Hükmünde Kararnamelerle kuşatmaya, ele geçirmeye çalıştığı Odalar ve TMMOB’de
bu tavra karşı güçlü bir yanıt verilmiş oldu. İstanbul şube seçimlerinde Demokrat Makina
Mühendisleri’nin karşısında Meslekte Birlik listesi yer aldı. Seçim sonuçlarına göre Demokrat Makina
Mühendisleri 2750 oy alırken Meslekte Birlik listesi ise 700 oy aldı.

29. Dönem MMO İstanbul Şube Başkanı
İlker Çelik

30. Dönem MMO İstanbul Şube Başkanı
Zeki Arslan
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başka bir deyişle her dört kişiden birisini "boş"

gezmeye ya da meslek dışı bir işte çalışmaya

mahkûm eden işsizlik; çalışmak zorunda olan

kesimler ve aynı zamanda özellikle genç

mühendislerimiz için bir kâbusa dönüşmüştür.

Giderek, ‘ne olursa olsun bir iş sahibi olmak’,

ayrıcalıklı bir durum olarak görülmeye başlanmış-

tır. İşsizliğin yarattığı bu baskı, iş saatlerinin uza-

tılması ve ücretlerin düşürülmesi için ortamı daha

da uygun hale gelmiştir. Güvencesiz çalışma ve

yaşam tüm emekçilere dayatılmıştır.

Eğitimin, sağlığın özelleştirilmesinin ardından

artık sıra karayollarının özelleştirilmesine gelmiş-

tir. Temiz su, enerji gibi, halkın temel hakkı olma-

sı gereken kamu hizmetlerinin piyasaya açılarak

ticarileştirilmesi halka zulüm boyutuna ulaşmıştır.

Kamunun ortak birikimlerini ilk döneminde hızla

özelleştiren iktidar, ustalık evresinde de toplu

konut ve kentsel dönüşüm süreçlerine, bütün

ülkenin imara açılmasına suların, derelerin,

ormanların satışına yönelmiş, doğayı piyasalaş-

tırma yolunu seçmiştir. Doğanın talanına ve hal-

kın doğal yaşam koşullarının ortadan kaldırılma-

sına yol açan bu sürecin en önemli halkası hidro-

elektrik santraller, kamuoyunda yaygın bilinen

adıyla HES’ler olmuştur.

TMMOB, MMO ve Şubemiz bu dönemde de

emek ve demokrasi mücadelesinde yerini almış-

tır. 2011 yılında Hopa’da, Gerze’de, Trabzon

Solaklı’da, Erzurum’da, Loç Vadisi’nde ve daha

pek çok yerde suyuna, ormanına, toprağına

sahip çıkanların, HES’lere karşı mücadele eden-

lerin direnişleri demokrasi mücadelesine, hak ve

özgürlük mücadelesine ışık tutmaktadır.

MMO İstanbul Şubesi olarak karşı çıktığımız,

emperyalizme eklemlenmiş bir avuç işbirlikçinin

çıkarları dışında ülkenin, emeğin ve halkın çıkarla-

rına yönelik hiçbir amacı taşımadığını söylediği-

miz, Rant, Yolsuzluk, Sadaka Ekonomisi olarak

adlandırılan, Türkiye’yi ithalat ve ucuz işgücü cen-

netine dönüştüren işte bu ekonomi politikalarıdır. 

Odamız ve TMMOB hemen hemen bütün etkinlik-

lerinde ve özellikle de son dönemde, Anayasa refe-

randumu, torba yasa değerlendirmeleri ve en son

"Mesleğimiz, Meslek Alanlarımız, Haklarımız Üzeri-

ne AKP İktidarının Tahribatı" Raporunda bu yönde

önemli çözümlemeler yapmış bulunmaktadır. 

Biz ve bizim gibi kamusal nitelikli meslek kuruluş-

ları iktidarın tekelci ve rantçı politikalarının yeni

hedefi olmuştur. TMMOB ve bağlı Odaları dahil

kamusal hizmet ve mesleki denetimle yükümlü

meslek örgütleri ve mensuplarının uygulama

alanlarının daraltılması, yabancı mühendis,

mimar ve şehir plancılarının akademik bir denklik

aranmaksızın ülkemizde serbestçe çalışması için

5951 sayılı ve 28.01.2010 tarihli Amme

Alacaklarının Tahsil Usulü Hakkında Kanun ile

Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair

Kanun ile bir düzenleme yapılmıştır 

Avrupa Birliği’ne uyum programlarınca dayatılan

tarım politikaları sonucunda, tarımdan kopan

fakat sanayi tarafından da emilemeyen milyonlar-

ca köylü nüfusun kentlere akması sonrasında,

işsizlik ve kent sorunlarının derinleşmesinin yanı

sıra, artan yoksulluk ve sefalet, AKP iktidarınca

seçimlerde bir oy aracına dönüştürülmüştür.

Yoksullukla mücadele sorunu, dinci, gerici faaliye-

tin odağı cemaatlere, Deniz Feneri vb. derneklere

TTB Merkez Konsey Üyesi
Hüseyin Demirdizen

İstanbul Bağımsız Milletvekili
A. Levent Tüzel

Divan Başkanı (26-27. Dönem İst. Şube
Başkanı) Tevfik Peker
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havale edilerek yeni oy depoları yaratılmış, bu

durum AKP’nin en önemli örgütlenme aracı haline

gelmiştir. Deniz Feneri yolsuzluğu iktidarın bizzat

kendisinin içinde yer aldığının görülmesiyle hukuk

skandallarından birine dönüşmüştür. Görevli savcı-

lar soruşturmadan el çektirilmiş, HSYK’nın müda-

halesiyle başlayan süreçte sanıklar kısa sürede

serbest bırakılmıştır. Oysa Ergenekon, KCK yargı-

lamalarında tersi bir tutumla zanlılar cezaevinde

tutukluluk sürecinde cezalandırılmaktadır. Bu

durum güçler ayrılığı prensibini yerle bir etmiştir.

Öte yandan Hrant Dink davası ülkenin kanayan

yarası olmaya devam etmekte, savcı ve hakimin

açıklamalarından da anlaşılacağı üzere bilinen ve

ortada duran "örgüt" bulunmamakta, sanıklar bir

bir serbest bırakılmaktadır. Dönemin İstanbul Valisi

AKP’de milletvekili olmuş, İstanbul Emniyet

Müdürü ise bir ile Vali olarak atanarak deyim yerin-

deyse ödüllendirilmiştir. 

İşte bu ortamda Devlet Güvenlik Mahkemeleri’nin

yerini alan Özel Yetkili Mahkemelerde gazeteciler,

öğrenciler, aydınlar, akademisyenler, milletvekille-

ri hükümsüz şekilde yargılanmaktadır.

Yine Malatya’da katledilen Hıristiyan vatandaşla-

rın katillerinin yargılanmasında, Rahip Santoro

cinayetinde AKP döneminin "özde değil sözde"

hukuk süreçleri işlemekte, topluma söylenenlerin

tam tersi bir süreçle devletin ve Türk-İslam sen-

tezci çetelerin içinde yer aldığı tüm olaylar gizlen-

mekte, üzeri örtülmektedir. Uludere’de katledilen

Kürt vatandaşlarımızla ilgili hükümetin timsah

gözyaşları inandırıcı olmaktan çok uzaktır.

Darbelerle hesaplaşma, yargının demokratikleşti-

rilmesi savıyla halka yutturulmaya çalışılan ana-

yasa referandumu ve 12 Haziran seçimleri sonra-

sında otoriter tarzı iyice sınırsızlaşan AKP iktidarı,

dinleyerek, izleyerek, gözaltına alarak ve tutukla-

yarak kendine muhalif tüm kesimleri baskı altına

almakta, ülkede kendi sesi dışında bir sesin çık-

masına izin vermemektedir. 

Aynı şekilde referandum sonrasında gündeme

gelen torba yasa ile de işgücü piyasası ucuz işgü-

cü sömürüsünün geliştirilmesiyle sermayenin istek-

leri doğrultusunda yeni yapılandırılmalara tabi

tutulmuş, sermayeye yeni destekler sunulmuş ve

yıllardır gündemde olan kamu personel rejimi doğ-

rultusunda önemli adımlar atılmıştır. 

Kürt sorununda şiddet ortamının yeniden canlan-

masında iktidarın rolü büyüktür. İktidar Kürt-İslam

sentezi doğrultusunda toplumsal taban yaratmaya

çalışarak gerçekte mevcut bütün çelişkileri derin-

leştirici yönde adımlar atmaktadır. 

Medya, üniversiteler, ordu ve bürokrasinin de ikti-

dar aygıtının tam güdümüne girmesiyle birlikte

ülkede AKP dışındaki sesler temsil ve tepki

süreçlerinden dışlanmakta, daha da ötesinde kri-

minalize edilmektedir. Gerici ve İslamcı öğretiler

hayatın tüm alanlarında kontrolsüz bir şekilde

topluma enjekte edilmekte, Diyanet İşleri

Başkanlığına verilen yeni görevler ve en son mol-

laların Güneydoğu’daki istihdamı, çocuklarımızı

umre’ye götüren diyanet başkanlığının çalışmala-

rı vb. yollarla muhafazakârlık topluma her düzey-

de dayatılmaktadır. 

1919’da Kurtuluş Savaşı ile başlayan ve

Cumhuriyetimizin kurulması ile sonuçlanan, 68’ler-

de yeniden alevlenen, 78’lerde devam eden

Emperyalizme karşı Bağımsız, Demokratik Türkiye

mücadelesine meslek alanlarımızdan yola çıkarak

ülke gerçeklerini sorgulayan tavrımızla, katkı ve

destek vereceğiz.

Ülkemizde Kürt sorununun barışçı ve demokratik

yöntemlerle çözülmesi için diğer emek, meslek

örgütleri ve demokrasi güçleri ile birlikte ortak

çaba harcayacağız.

Çatışma ortamına; baskıcı, otoriter yönetim anla-

yışına karşı, özgürlük ve demokrasi; ırkçı ve milli-

yetçi anlayışın beslediği linç kültürüne karşı, bir

arada kardeşçe ve barış içinde yaşamı savuna-

cağız.

Türkiye’nin enerji politikalarına yön vermeye çalı-

şan emperyalist enerji tekellerine, çevreye ve

doğaya zararlı enerji kullanımını destekleyen

nükleer çetelere karşı mücadele etmeye devam

edeceğiz.

Geleceğimiz olan gençliğimizin eğitim çarkları

arasında ezilerek; hayata, kendine güvensiz ve

yenik başlamasına, F tipi dershanelerin turnikele-

rinden geçirilip, maddi açıdan soyulmasına ve

zihninin hurafelerle doldurulmasına engel olmak

için dershaneleri besleyen sınav sistemine karşı

mücadele edeceğiz.

3. Köprü gibi tüm rant politikalarına karşı çıkar-

ken, bilimin, mühendisliğin ve halkın çıkarlarının

temel alındığı, planlamaya dayanan, insanca

yaşanabilir bir İstanbul için mücadele edeceğiz. 

İktidarın Kanun Hükmünde Kararnameler (KHK)

eliyle TMMOB’yi susturma çabasını boşa çıkarta-

cağız. KHK’lar ile yapılmak istenen değişiklikler

çok kapsamlıdır, ülkemiz ve bizim için yaşamsal

önemi bulunmaktadır ve bu kanun hükmünde

kararnameler aracılığıyla yetki ve sorumlukları

gasp edilmeye çalışılan TMMOB’nin buna tarihsel

direnme hakkı olduğu kuşkuya yer bırakmayacak

denli açıktır. 

Piyasacı iktidarın hedefe giden yolda ona engel

oluşturan yapıları tasfiye etme gayreti, kendisine

yeni rant alanları yaratma ve izlenen sermaye

birikim modeliyle bağlantılıdır. 

Kamu yararını koruma amacıyla hareket eden

TMMOB’ye dönük tutum, sanayi, mühendislik ve

kamu yararı, kamusal denetim konularıyla ilgilidir,

onlardan ayrı düşünülemez. Bu yanıyla,

TMMOB’nin mesleki uzmanlık alanına giren

konuları ve bu hizmet alanlarını AKP ve düzen

rantçılığına terk etmeme mücadelesi, iktidarın

diğer toplumsal alanlardaki benzer uygulamaları-

na karşı gelişen muhalefetle de yakın ilişki içeri-

sinde olmayı doğal olarak gerektirmektedir.

Sonuç olarak;

TAM BAĞIMSIZ, DEMOKRATİK ve LAİK bir

Türkiye’de kardeşlik, eşitlik, özgürlük ve insanca

yaşam için, Halkın Eğitim, Sağlık, İş, Sosyal

Güvenlik, Barınma, Temiz su, Enerji ve Ulaşım,

hakları için Demokratik kitle örgütleriyle dayanı-

şarak mücadele edeceğimizi belirtiyoruz.

29. Dönem MMO İstanbul Şube Sekreteri
Erol Alkım Erdönmez

30. Dönem MMO İstanbul Şube Sekreteri
Nazmi Cenk Cihangir
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30. Dönem Şube Yönetim ve Temsilcilik
Yürütme Kurullarımız

30. Dönem Şube Yönetim ve Temsilcilik Kurullarımız aşağıdaki gibitir.

MAKİNA MÜHENDİSLERİ ODASI İSTANBUL ŞUBE YÖNETİM KURULU 

Yönetim Krl. Başkanı ZEKİ ARSLAN
Yönetim Krl. Başkan Vekili SÜLEYMAN SOLMAZ
Yönetim Krl. Sekreteri NAZMİ CENK CİHANGİR
Yönetim Krl. Saymanı OSMAN SERTER
Yönetim Krl. Üyesi ORHAN ATİLLA
Yönetim Krl. Üyesi REMZİ ÇAKMAKLI
Yönetim Krl. Üyesi ZAFER GÜZEY

Yönetim Krl. Yedek Üyesi AYDIN GÜÇKIRAN
Yönetim Krl. Yedek Üyesi ŞEBNEM CENGİZ
Yönetim Krl. Yedek Üyesi NURCAN BASTAN
Yönetim Krl. Yedek Üyesi CEMAL AHMET AKÇAKAYA
Yönetim Krl. Yedek Üyesi AHMET BATMAZ
Yönetim Krl. Yedek Üyesi KAMBER KORKMAZ
Yönetim Krl. Yedek Üyesi NURDOĞAN OTO

BAKIRKÖY İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı ALİ BİLGİNER
Yürütme Krl. Sekreteri İLYAS BASTAN
Yürütme Krl. Saymanı ENVER AYKUT
Yürütme Krl. Üyesi HÜSEYİN KARTAL
Yürütme Krl. Üyesi AHMET AYGÜNEŞ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi SEVGİ TORAMAN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi YUSUF ÇETİNKAYA
Yürütme Krl. Yedek Üyesi YILMAZ YALÇIN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi VOLKAN EMRE ÇALI
Yürütme Krl. Yedek Üyesi MUSTAFA OĞUZ 

BEYLİKDÜZÜ İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı CAFER YILDIZ
Yürütme Krl. Sekreteri BİLGEN ŞİMŞEK AKMAN
Yürütme Krl. Saymanı MUSTAFA ERTÜRK
Yürütme Krl. Üyesi ERKAN ASLAN
Yürütme Krl. Üyesi HARUN TAŞPINAR
Yürütme Krl. Yedek Üyesi EZGİ KILIÇ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi MUZAFER KOÇ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi CEMAL BOLAT
Yürütme Krl. Yedek Üyesi CİHAN DOĞANYILMAZ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi KADİR DARUĞA

KADIKÖY İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı SANİ GÜROCAK

Yürütme Krl. Sekreteri MUHARREM SERKAN ORAN
Yürütme Krl. Saymanı ŞEHRİBAN ÖZDEMİR
Yürütme Krl. Üyesi MEHMET YILMAZ SEVİNÇ
Yürütme Krl. Üyesi AYŞE GÜNÇIKIŞ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi SAADET SAYIN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi BURAK ERGENE
Yürütme Krl. Yedek Üyesi YEŞİM GÜLCAN ALTUNLU
Yürütme Krl. Yedek Üyesi İBRAHİM ZAFER
Yürütme Krl. Yedek Üyesi NURAN DOĞAN

KARTAL İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı HÜSEYİN ŞİMŞEK
Yürütme Krl. Sekreteri CEM ÇAĞLAR
Yürütme Krl. Saymanı ŞEREF PARLAK
Yürütme Krl. Üyesi ALİ ÖZKAN
Yürütme Krl. Üyesi HASRET TIN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi TEMCİT KIŞKAN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi ESAT ERSOY
Yürütme Krl. Yedek Üyesi TEMEL SİNAN BAYRAKTAR
Yürütme Krl. Yedek Üyesi H.SUAT TUNCEL
Yürütme Krl. Yedek Üyesi SEZER MAHİR TUĞCU

ŞİŞLİ İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı YUSUF ÖZTÜRK
Yürütme Krl. Sekreteri MURAT SONAT
Yürütme Krl. Saymanı ALİ KEMAL TUFANYAZICI
Yürütme Krl. Üyesi HAMİT ERUĞUZ
Yürütme Krl. Üyesi UYGAR GÜNGÖRDÜ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi MUSTAFA SALİM DİNÇÇAĞ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi DURSUN ŞAHİN
Yürütme Krl. Yedek Üyesi NEVZAT ŞADOĞLU
Yürütme Krl. Yedek Üyesi BURHAN TAŞ
Yürütme Krl. Yedek Üyesi ŞEFİK CAN TOKGÖZ

ÜMRANİYE İLÇE TEMSİLCİLİĞİ
Yürütme Kurulu
Yürütme Krl. Başkanı ALİ HAYDAR KARAÇAM
Yürütme Krl. Sekreteri MEHMET KAMİL TUNCAY
Yürütme Krl. Saymanı ERKAN ÖZBAKIR
Yürütme Krl. Üyesi CAHİT KASAL
Yürütme Krl. Üyesi ÖZGÜR SELÇUK
Yürütme Krl. Yedek Üyesi İLKER KARAMEŞE
Yürütme Krl. Yedek Üyesi HAKAN HİKMET ÖZTÜRK
Yürütme Krl. Yedek Üyesi BİRAND BERBEROĞLU
Yürütme Krl. Yedek Üyesi OLCAY TÜRKOĞLU
Yürütme Krl. Yedek Üyesi GÖKHAN ZENGİN

Şube’denŞube’den
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Mekanik Tesisat Sektör Dernekleri İle Toplantı Gerçekleştirildi

Sorunlarımız Ortak, Çözümlerimiz de…

Şube’denŞube’den

Makina Mühendisleri Odası İstanbul Şubesi
tarafından, daha çok mekanik tesisat ala-

nında faaliyet gösteren üyelerin örgütlü bulundu-
ğu sektör dernekleri ile sektörün sorunlarının ele
alındığı ortak bir toplantı düzenlendi. Toplantı 2
Mart 2012 Cuma günü MMO İstanbul Şubesinde
gerçekleştirildi. Toplantının açılış konuşmasını
yapan Şube Başkanı Zeki ARSLAN sektördeki
meslektaşlarının sorunlarını en iyi bilenlerin sek-
tör dernekleri olduğunu ve bu anlamda Oda ola-
rak ortak çözümler üretme noktasında böyle bir
girişim başlattıklarını söyledi.

Sektör sorunlarının Oda sorunları olduğu, mesleki
sorunlarımıza çözüm üretmek amacıyla ve inan-
cıyla böyle bir çağrıda bulunduklarını, teknolojiyi
takip etmek ve bilgiyi tekel olmaktan çıkarmak
gerektiğini söyleyen Zeki Arslan, 2001 döneminde
Şube Sekreteri iken yayın çalışmalarına önem ver-
diklerini, 140 kişiden oluşan komisyonlarla 14 tane
yayın çıkarıldığını ancak bunların sürekliliğinin
sağlanamamasının bir sorun olduğunu, sektör için-
deki mühendislerle bu alanda yapılabilecek ortak
çalışmalar olduğunu, toplantıda sorunlar hakkında
görüş almak istediklerini, yapılacak çalışmaların
ortaya çıkmasını beklediklerini belirtti.

Ortak Çalışma Yapılması Amaçlanıyor
Sektör Dernekleri ile Makina Mühendisleri Odası
ilişkilerini kuvvetlendirmek ve ortak çalışmalar
üretebilmek ve bu konuda oluşan önerileri almak
amacıyla yapılan toplantıya İSKİD (İklimlendirme,

Soğutma Klima İmalatçıları Derneği), SOSİAD
(Soğutma Sanayii İş Adamları Derneği), ISKAV
(Isıtma Soğutma Klima Araştırma ve Eğitim
Vakfı), TTMD (Türk Tesisat Mühendisleri
Derneği), UHE (Ulusal Havuz Enstitüsü), TÜYAK
(Yangından Korunma Derneği), MTMD (Mekanik
Tesisat Müteahhitleri Derneği), AYSAD (Asansör
ve Yürüyen Merdiven Sanayicileri Derneği), İZO-
DER (Isı Su Ses ve Yangın Yalıtımcıları Derneği),
ENOSAD (Endüstriyel Otomasyon Sanayicileri
Derneği), DOSİDER (Doğal Gaz Cihazları
Sanayicileri ve İş Adamları Derneği), EUROSO-
LAR Türkiye (Avrupa Yenilenebilir Enerji Birliği
Türkiye Bölümü) katıldılar. Toplantıda ayrıca eski
Şube Başkanlarından Tevfik PEKER, Ümit
ÜLGEN, Muammer KOÇER, Yavuz BAYÜLKEN
ve İlter ÇELİK de yer aldı.

Sektör dernekleri katılımcılarının değindiği konu-
lar ise özetle şöyledir:
Kongre - Konferans - Sempozyum: Sektör dernek-
lerinin de içinde olduğu ya da örgütlediği, sempoz-
yum, kongre, konferans gibi etkinliklere Odanın
destek sağlaması, örgütlenmesinde yer alması, bu
alanda işbirliği yapılması gerektiği söylendi.

Yayınlar; Oda yayınlarının içerdiği bazı bilgilerin
güncellenmesi gerektiği, yayınların sürekliliğinin
sağlanması bunların birlikte düzeltilebileceği, bu
konuda ortak çalışmalar yapılabileceği belirtildi.
Eğitimler; Daha verimli eğitimler yapılabilmesi için
özellikle eğitimci seçimleri konusunda önerilerde

bulunabileceklerini belirten temsilciler, eğitimlerin
arttırılmasının önemli olduğu, Odanın eğitimleri
sıklaştırması gerektiğini ifade ettiler.

Staj; Oda ve derneklerin, kısa-uzun dönemli staj-
lar konusunda nasıl bir davranış içinde olması
gerektiği üzerine görüş alışverişinde bulunulması-
nın önemli olduğu belirtildi.

Eğitim; Üniversite mühendis eğitimlerine yaklaşım
konusunun ele alınmasının önemi vurgulandı.

Meslektaş Sorunları; Mekatronik vb. farklı disip-
linlerin diğer disiplinlerle çalışması gibi disiplinler
arası işbirliği konusunun ele alınması gerektiği,
tasarımcıların sorunları konusunda MMO ile bir-
likte bir çalışma komisyonu kurulması ve bir top-
lantı düzenlenmesi talep edildi.

Toplantılar
• Odanın sektör dernekleri ile yaptığı toplantılara

devam edilmesi, derneklere yönelik somut
taleplerin sunulması

• Katılımcı örgütlerden de somut önerilerin gelmesi
• Toplantıların interaktif olarak yürütülmesinin fay-

dalı olacağı
• Bir araya gelmeden, sorunları ortaya koymadan

yol alınamayacağı
•  Sanayide yaptığımız çalışmaların benzerinin

sektör çalışmaları özelinde de yapılabileceği
•  Strateji yol haritasının Oda tarafından örgütle-

nebileceği

BULTEN 111.sube:Layout 1  20.04.2012  15:52  Page 7



8

•  ISKAV‘ın tüm dernekleri bir araya topladığı bir
stratejik yol haritası oluşturduğu, Odanın bu
çalışmaların neresinde yer alabileceğini belirle-
mesi ve incelemesi gerektiği, enerji verimliliği
konusunun burada en önde olması gerektiği,
öte yandan tasarım -müteahhitlik - üretim vb
tümünü içeren mühendislik eğitimlerinin yapıl-
ması gerektiği

Diğer
• Odanın, derneklerin yürüttüğü çalışmalarda

çatı olması, toparlayıcı ve koordine edici olma-
sının gerektiği

• ISKAV‘ın standartlar üzerinde çalışma yürüttü-
ğü, mühendislik alanındaki standartlar konu-
sunda birlikte çalışma yürütülebileceği

•  Ar-Ge konusunun yeterince anlaşılmadığı/otur-
madığı, buradan hareketle bu konuda çalışma-
lar yürütülmesi gerektiği

• Makina imalatı ya da teknolojisi konularında
yeni çalışmaların yapılması gerektiği

• Yüzme havuzu kontrolünde sadece Sağlık
Bakanlığı yönetmeliklerince kimyasal kontrol
yapıldığı, mekanik tesisat kısmı ile ilgili denetim-
lerin yapılmadığı, oysa bu durumun havuz hijyeni
açısından son derece önemli olduğu, bu konuda
Odanın girişimde bulunarak sektör dernekleri ile
birlikte adımlar atılmasını sağlayabileceği

• İSKİD, iklimlendirme sektöründe "bağımsız bel-
gelendirme" konusunda yaptıkları çalışmalarla
ilgili sunum yapabileceklerini belirtti.

•  Tesisatların yalıtımı hususunda binalar ekse-
ninde yapılan çalışmaların bugüne kadar çok
yoğun ele alındığı, bundan sonra ise sanayide
enerji verimliliğinin ele alınmaya çalışılacağını
kendi açılarından aktaran İZODER temsilcileri
bu çalışmalara önem verilmesi gerektiğini
belirttiler.

•  Eurosolar; yenilenebilir enerjinin tanıtımı ve
karar vericilerini etkilemek üzere oluşturulan
platform, diyalog oluşturma görevini yüklenmiş
bir dernek. Odanın platformlarda kendilerine
destek verip tartışmalara katılması gerektiğini
ifade ettiler.

Toplantı kapanış konuşmasında Şube Başkanı
Zeki Arslan, tüm sorunları birlikte çözmeye talip
olduğumuzu, eğitim ve yayınlar konularının
Odanın öncülüğünde yürütülmesi gerektiğini, bu
konularda yapılan çalışmaların ortaklaştırılabile-
ceğini, birlikte örgütlememiz gerektiğini, yazılı-
mın tasarımcılar açısından önemli bir sorun
olduğunu, Odanın bu konuda daha önce de
görev aldığını, bu çalışmalarını devam ettireceği-
ni belirtti. Toplantı sonrasında şube lokalinde bir
de yemek düzenlendi.

MMO İstanbul Şube tarafından Mekanik

Tesisat tasarımcılarının sorunlarının

tartışıldığı çalıştay 28 Mart 2012 Çarşamba

günü İstanbul Şube’de gerçekleştirildi. MMO

Yönetim Kurulu Başkanı Ali Ekber Çakar ve

MMO İstanbul Şube Yönetim Kurulu

Başkanı Zeki Arslan’ın yönettiği toplantıya

25 kişi katıldı.

Mekanik Tesisat alanında faaliyet yürüten

SMM üyelerimizin ağırlıklı olarak tasarım

alanındaki sıkıntılarının ele alındığı toplantı

MMO İstanbul Şube Yönetim Kurulu

Başkanı Zeki Arslan’ın açılış konuşmasıyla

başladı. Ardından söz alan MMO Yönetim

Kurulu Başkanı Ali Ekber Çakar, sektörün

bugüne kadar ki durumunu özetledi, 2012

itibarıyla Uygulama Yönetmeliği ve Yapı

Denetim Kanunu taslağında yapılan değişik-

likle sektör sorunlarının çözülemeyeceğini

belirtti. Aksine yapılan değişikliklerle tasarım

bürolarını devre dışı bırakacak gelişmelere

sebep olunduğuna vurgu yaptı.

Toplantıda söz alan tasarımcılar; fatura

denetimi, proje denetim biçimleri ve yerleri,

proje denetim esasları, gözetim ve yeniden

belgelendirme kriterleri ile ilgili konularda

MMO’nun yeni düzenlemeler yapması

gerektiğini belirttiler.

Tasarımcılığın özendirilmesi ve desteklen-

mesi gerektiğini belirten katılımcılar; Oda

denetiminde hazırlanacak ısı kaybı, soğut-

ma, boru hesapları, kanal hesapları vb.

konularda bilgisayar programlarının üretil-

mesi gerektiğini, Yüksek katlı binalar için

kullanılan programların yurtdışından Oda

aracılığıyla getirilip kullanıcılara sunulması,

satılmasının iyi bir çalışma olacağını,

Genç mühendislerin tasarım alanına girmesi

için odanın çalışma yürütmesi gerektiğini,

Tasarımcılara Oda aracılığı ile e-kütüphane

desteği sunulması ihtiyacı olduğunu, çeşitli

konuları daha ayrıntılı ele alacak çalıştaylar

/ atölyeler düzenlemek gerektiğini, Üniversi-

telerdeki eğitim ve Oda’daki eğitimlerle ilgili

daha kapsamlı bir çalışma yürütülerek,

mühendis eğitimlerinin niteliğinin arttırılması

gerektiğini ve bu konuda ortak çalışma yapı-

labileceğini belirttiler.

SMM Üyelerimizin Sorunları
Çalıştayı Gerçekleştirildi

Şube’denŞube’den
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Oda-İmalat Sektör Dernekleri Toplantısı
Gerçekleştirildi

Şube’denŞube’den

3Sektör Dernekleri ile Makina Mühendisleri

Odası ilişkilerini kuvvetlendirmek ve ortak

çalışmalar üretebilmek ve bu konuda oluşan

önerileri almak amacıyla 30.03.2012 tarihinde

yapılan toplantıya Plastik Sanayicileri

Araştırma Eğitim Vakfı - PAGEV Genel

Müdürü Barbaros DEMİRCİ, Türkiye İş

Makinaları Distribütörleri ve İmalatçıları Birliği-

İMDER Komite Sorumlusu Abdullah TUNCER,

Türkiye Alüminyum Sanayicileri Derneği - TAL-

SAD Yönetim Kurulu Üyesi Barış SARAN,

Makine İmalatçıları Birliği Genel Sekreteri M.

Nail TÜRKER, Türkiye Küçük ve Orta Ölçekli

İşletmeler Serbest Meslek Mensupları ve

Yöneticiler Vakfı (TOSYÖV) Başkanı

Süleyman KARADAĞ ve Yönetici Bülent TOR-

GUL, TİAD Eğitim Koordinatörü Burçin

AYDOĞMUŞ, AKDER Müdürü Abdullah PAR-

LAR, EUROSOLAR Başkanı Tanay Sıdkı

UYAR katıldılar. Toplantıda ayrıca eski Şube

Başkanlarından Mustafa ERHAN, Ümit

ÜLGEN ve Yavuz BAYÜLKEN de yer aldılar. 

Şube binasında yapılan toplantı açılışında

konuşan Şube Başkanı Zeki Arslan; bugüne

kadar Oda-Sektör toplantılarının yapıldığına,

bu ilişkilerin daha etkin hale getirilmesinin

Odanın görevlerinden biri olduğuna değinerek,

bu toplantıda ortaya çıkacak ihtiyaçlar ve

gereklilikler çerçevesinde derneklerle ilişkilerin

nasıl devam edeceğinin şekilleneceğini belirtti.

Zeki Arslan’ın ardından söz alan İstanbul Şube

eski başkanlarından Yavuz Bayülken; 1965’ten

bu yana 2 yılda 1 Sanayi Kongreleri yaptığımı-

zı, son dönemlerde kongrelerde imalat sektö-

rünün de yer almaya başladığını belirtti. Bu

kongrelerde üretilen bilgilerin oldukça değerli

olduğunu, imalat sektöründe ithalat, ihracat,

üretim anlamında bugüne kadar en kapsamlı

çalışmalardan birisinin yapıldığını belirtti.

Türkiye çapında katma değer yaratan bir sektör

olduğu için bu alanın incelenmesinin çok önemli

olduğunu, bu toplantıların da, özellikle sorunla-

rın tespit edilmesi anlamında, çalışmaları bir

adım öteye taşıyabileceğini vurguladı. Bu çalış-

malar sırasında sektörün bir envanteri olmadı-

ğının görüldüğünü, özellikle sanayinin zaafları-

nın neler olduğu ve fason üretimden özgül üre-

time nasıl geçileceğinin belirlenmesi anlamında

ortak çalışmaların önemli olduğunu belirtti.

Sektör dernekleri katılımcıları konuşmala-
rında derneklerini kısaca tanıttıktan sonra
özetle şu konulara değindiler:

- Sektör sorunlarının 1) Finans sorunları 2)

Kaliteli iş gücü eksikliği (ara teknik eleman

veya mühendisle birlikte çalışan kişilerin ser-

tifikasyonlarını, akredite edilmiş kuruluşlar-

dan yapılacak belgelendirilmesi) 3) Yenilikçi

düşünmeme, yenilikçiliği kendisinden uzak

görme (mevcut yöntemlerle iş yapılmaya

devam edildiğinde ileriye gidilemediğinin far-

kında olunmadığı, yeni yöntemlere açık

olunmama sorunu) şeklinde özetlenebilece-

ği,

- Kobi’lerin geliştirilmesi, devlet desteklerinin

arttırılması gerektiği, ülkede desteklerin

Kosgeb tarafından verildiği ancak Kobi’lerin

bu destekler hakkında genellikle bilgi sahibi

olmadıkları, bu yönde çalışmalar yapılması

gerektiği,

- İş Makinaları sektörünün geçen yıla göre

büyüdüğü, satın alma gücü açısından

Çin’den sonra 2. sırada gelindiğini, üretimin

%30’unun yapıldığı, %70 ithal edildiği, en

büyük sıkıntının çalışan sıkıntısı olduğu, eği-
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time önem vermek gerektiği, nitelikli elaman

ihtiyacının sektörün en büyük sıkıntısı oldu-

ğu,

- Plastik sektöründe Kobi’lerin payının giderek

arttığı, en büyük sorununun hammadde

olduğu, hammaddenin sadece Petkim tara-

fından karşılandığı, bunun yeterli olmadığı

ve %80-85 ithalat yapıldığı,

- Ülke alüminyum sektörünün 1 milyon ton

olduğu, hammadde açısından tamamen dışa

bağımlı olunduğu, en büyük sıkıntının ham-

madde cevherlerinin yeterince işlenememesi

olduğu, özellikle üretim metodu yeni teknolo-

jiler gerektirdikçe dışa bağımlılığın arttığı,

bölgedeki alüminyum potansiyelini göz

önüne alınarak, bu konuda yatırımlar yapıl-

ması gerektiği,

- Enerjide çözüm konusunda enerji tüketimini

azaltmak için daha az tüketen, daha az kirle-

ten enerjiler için krediler verilmesi gerektiği,

ancak kredilerin kullanılmayan alanlar için

verildiği, yenilenebilir enerjide kaynak ve tek-

nolojinin bulunduğu, karar vericilerin bu

duruma uygun davranması gerektiği, mevcut

yasanın da hedef koymadığı, bu durumun

sıkıntı yarattığı,

- Oda ile sektörel bazda eğitim verilmesi ama-

cıyla ortak çalışmalar yapılabileceği,

- Yayınlar konusunda sektörel bazda birlikte

çalışmalar yapılabileceği.

- Teknik standartların hazırlanması konusunda

birlikte çalışmalar yapılabileceği,

Katılımcıların konuşmalarının ardından
Şube Sekreteri Cenk Cihangir Şube tanıtım
sunumunu yaptı. Toplantının ikinci bölü-
münde ise “birlikte neler yapabiliriz?”
sorusuna yanıtlar arandı.

23. Dönem MMO İstanbul Şube Başkanı
Ümit Ülgen; sektörle birlikte 1999’da bir çalış-

ma yapılarak yayınlar çıkarıldığını, verimli bir

çalışma yürütüldüğünü belirtti. MMO’nun üye-

leri sektörle bir araya getirme, organizasyon

çalışmalarını yürüttüğüne vurgu yaptı. Üniver-

siteden, bakanlıktan, sektörden temsilcilerle

toplantı yapıldığını; finansman, nitelikli iş gücü,

sektörle ilgili yasalar konularının sorun olarak

öne çıktığının görüldüğünü belirten Ülgen,

hammadde konusunda dışa bağımlı olduğu-

muzun görüldüğünü, 99’da yaptıklarımızı yap-

mamızın ön açıcı olacağını ifade etti. Ümit

Ülgen, sektörde “alaylı”nın çok fazla olduğunu,

yeni bir şeyler katmakta zorluk çekildiğini, sek-

törün bir bütün olarak masaya yatırılacağı bir

çalıştay yapılabileceğini ve çalıştayın, tüm

sektörlerin durumunu belirleyip buradan tarihe

not düşecek ve yapılması gerekenleri belirle-

yecek bir çalışma olacağını söyledi.

16 ve 17. Dönem MMO İstanbul Şube
Başkanı Yavuz Bayülken de; sorunların ortak

olduğunu, bu toplantıları değerlendirerek

ortaklaştırmamızın ön açıcı olacağını belirtti ve

en kısa sürede bu çalışmaları yapıp sektörle

paylaşacağımızı ifade etti.

Toplantı kapanış konuşmasında Şube Başkanı

Zeki Arslan toplantıdan çıkan konuları özetle-

yerek;

1- Staj konusunda çalışmalar yürüttüğümüzü,

öğrencilerin de aktif olarak içinde yer aldığı

bir komisyon kurduğumuzu,

2- Eğitim konusunda sektörün kendi eğitimleri-

ni vermeye çalıştıklarının görüldüğünü,

İstanbul Şube’nin kendi uygulama merkezi-

ni kuracağını, bu merkez oluşturulurken

sektör derneklerinin desteğine ihtiyacımız

olduğunu,

3- Oda yayınlarının güncellenmesi konusunda

ortak çalışma yürütmemiz gerektiğini,

4- Fuar firmalarının sektörle işbirliği yaptığını

ancak içinin boş olduğunu, gelişen teknoloji

vb. anlamında eksiklikleri olduğunu, bunla-

rın sempozyumlarla desteklenmesi gerekti-

ğini, fuar ve sempozyumları ortak çalışma-

lara ekleyebileceğimizi,

5- Periyodik kontrol hizmetlerimizi firmaları ve

dernekleri yerinde ziyaret ederek aktardığı-

mızı, sektör derneklerinin üye firmalarına,

periyodik kontrol hizmetlerimizi kamu yararı

doğrultusunda yaptığımızı duyurabilecekle-

rini,

6- Ara teknik eleman yetiştirilmesinin, uygula-

ma merkezi ve Tosyöv çalışmaları ile yürü-

tülebileceğini,

7- Mühendis eğitimleri ve iş&mühendis çalış-

malarının çapraz çalışmalar olarak yürüdü-

ğünü, bu dönem bu çalışmaları daha etkin

yürüteceğimizi, derneklerle birlikte bu konu-

da nasıl çalışmalar yürütebileceğimizi

değerlendireceğimizi,

8- Standart çalışmalarını hızlandıracağımızı,

9- AB mevzuat sürecindeki çalışmaların çeviri-

lerle Türkiye’ye uydurulmaya çalışıldığını,

alt komisyonlar kurarak uyumlaştırma çalış-

malarını ortak yürütebileceğimizi belirtti.

Zeki Arslan en kısa zamanda dernekleri ziya-

ret ederek ortak çalışmalar konusunda önerile-

rimizi belirteceğimizi ifade etti. Süleyman

Karadağ, Çalıştay toplantısının patentinin bir

Tosyöv üyesinde bulunduğunu, bu konuda her

türlü desteği verebileceklerini belirtti.

BULTEN 111.sube:Layout 1  20.04.2012  15:55  Page 10



11

Makina Mühendisleri Odası İstanbul Şubesi

olarak,

• Çalışmalarımıza yön vererek Odamızın ve de

Şubemizin gelecekte yapması gerekli çalışma-

larla ilgili olarak bugünün yarına bağlanması

için bilimsel öngörülerde bulunan, 

• Söylenmeyenlerin söylenmesini hedefleyen, 

• Meslek alanlarımızdan yola çıkarak ülke gerçek-

lerinin dile getirilmesi için çalışmalar yapan, 

• Mesleğin toplumsal yararlara uygun olarak

gelişmesini sağlamak için projeler (seminer,

sempozyum, yayın) üreten,

• Meslek içi eğitim merkezimizin verdiği eğitimle-

rin daha kapsamlı ve mühendislik mesleğini

geliştirici olması için çalışmalara yön veren,

• Birlikte Üretme, Birlikte karar Alma, Birlikte

Yönetme anlayışımız gereği, mesleğimiz, mes-

lektaşımız, ülkemiz için Oda çalışmalarına ve

eğitim alanındaki faaliyetlerimize katkı sunabile-

cek akademisyen üyelerimize çağrıda bulun-

duk. Akademisyen üye toplantımız 25 kişinin

katılımıyla 4 Nisan 2012 Çarşamba günü

Odamızın Taksim Şube Binası’nda gerçekleşti-

rildi. 

Toplantının sonucunda Oda yayınlarının revize

edilmesi, güncellenmesi, yeterli sayıda basılması,

mümkünse e-kitap haline dönüştürülmesi, imalat,

enerji, endüstri mühendisliği, havacılık gibi sek-

törlere de hizmet etmesi; süreli yayınlarımız için

İngilizce çevirilerin de bulunduğu, iyi bir arama

motoruna sahip bir veri tabanı hazırlanması;

akademisyenlerin makalelerini uygun ücretler kar-

şılığı çevirebilecek bir akademik çeviri birimi

kurulması; üniversitelerle kurumsal diyalog kurul-

ması; rektörlerle, dekanlarla, bölüm başkanlarıyla

bir üst düzey toplantı yapılması; üniversitelerin

ziyaret edilmesi; mühendislik eğitimi konusunda

bir çalışma grubu kurulması ve bu konuda bir eği-

tim sempozyumu düzenlenmesi; eğitimlerde

ARGE konusunun özendirilmesi; sektör dernekleri

ile üniversiteler arasındaki işbirliğinin sağlanması;

öğrenci örgütlenmesine önem verilmesi; öğrenci-

lere yönelik staj ve eğitim imkanlarının arttırılma-

sı; halka yönelik bilinçlendirme eğitimleri ve bro-

şürler hazırlanması; kamu çıkarlarının gözetilmesi

gereken ulaşım, çevre, enerji politikaları hakkında

çalışma, ulusal kongre ve sempozyumların ger-

çekleştirilmesi konularında fikir birliğine varıldı.

Mühendislik Eğitimi ve Mesleki Eğitim
Konularında Çalışmalar Yürütmek Amacıyla

Oda - Akademisyen Üyeler
Buluşması Gerçekleştirildi

Şube
Komisyonlarımız

Çalışmalarına
Başladı

Şubemizin 30. Dönem çalışma programında
“Şubemizin bilgi birikiminin ortaya çıkarılma-

sında, üyeye ulaştırılmasında komisyon çalış-
malarının esas olduğu, birlikte üretim için yapı-
lacak bu çalışmalara şube organizasyonu içinde
destek verileceği, çalışmaların kalıcı olmasının
sağlanacağı,  komisyon  çalışmalarının  destek-
leneceği  ve yapılan çalışmaların  yayınlar ara-
cılığı ile örgüte duyurulacağı“ belirtilmiştir. 

Bu doğrultuda komisyonların oluşturulması için
gerekli duyurular yapılmış ve 300’ü aşkın üye-
miz komisyonlarımızda gönüllü olarak çalışmak
için başvuru yapmıştır. Başvuruda bulunan üye-
lerimizle 22 Mart 2012 Perşembe akşamı ger-
çekleştirdiğimiz toplantıya 93 üyemiz katılmıştır.
MMO İstanbul Şube Yönetim Kurulu Başkanı
Zeki ARSLAN‘ın açılış konuşması ile başlayan
toplantı, Şube Yönetim Kurulu Sekreteri N.Cenk
CİHANGİR‘in TMMOB, Oda, Şube ve
Komisyonları tanıtan sunumu ile devam etmiştir.
Toplantıya katılan üyelerimizin, 30. Dönemde
komisyonların daha etkin ve verimli çalışması
adına görüş ve önerilerini iletmesi ile toplantı
sonlandırılmıştır.

4 Nisan 2012 tarihinden itibaren komisyonlarımız
ilk toplantılarını yapmaya başlamıştır. Şube
komisyonlarımız aşağıdaki gibidir.

AİTM Komisyonu
Asansör Komisyonu
Doğalgaz Komisyonu
Endüstri-İşletme Müh. Meslek Dalı Komisyonu
Enerji Komisyonu
İşçi Sağlığı ve İş Güvenliği Komisyonu
Kadın Mühendisler Komisyonu
Kaldırma ve İletme Makinaları/İş Mak. Komisyonu
Kaynak Komisyonu
Kentleşme ve yerel Yönetimler Komisyonu
KOBİ Komisyonu
LPG/CNG Komisyonu
Mekanik Tesisat Komisyonu
Plastik Malz. ve İşletme Teknolojileri Komisyonu
SMM Komisyonu
Sosyal ve Kültürel Etkinlikler Komisyonu
Tüketici Hakları Komisyonu
Uçak-Havacılık-Uzay Müh. Meslek Dalı Komisyonu
Ücretli İşsiz Mühendisler Komisyonu
Yangın Güvenliği Komisyonu

Şube’denŞube’den
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Ülkemizde yaşam alanlarımızın değişmez
bir parçası da asansörlerdir. Güvenli, sağ-

lıklı, çağdaş, planlı yapı ve kentlerin oluşu-
munda olduğu gibi asansör sistemlerinin de
bilimsel, teknik proje ve uygulamalara gereksi-
nimi vardır. Proje aşamasından uygulamaya
ve periyodik kontrollere kadarki süreçlerde ilgili
birçok kamu kuruluşuna önemli görevler düş-
mektedir.

Ülkemizde 200.000 üzerinde asansör olduğu
bilinmektedir. Bu asansörlerin büyük bir kısmı
İstanbul’da bulunmaktadır. Odamızın bir
kamusal denetim faaliyeti olarak yürüttüğü
asansörlerin yıllık muayenelerinde bu güne
kadar kontrol edilen asansörlerin %54’ünde
önemli eksiklikler tespit edilmiş ve sadece %
14’lük kısmının eksiksiz olduğu görülmüştür.

Kontrol edilen asansörler, ülkemizdeki asan-
sörlerin durumunu gözler önüne sermektedir.
Asansörlerde bakım adı altında güvenlik dona-
nımlarının devre dışı bırakılması, konfor şartla-
rının sağlanmaması, yetkisiz kişilerce bakım
ve müdahale çalışmaları sonucu asansör
kazalarının yaşandığı durumlar artık bilindik bir
manzaradır.

Bilindiği üzere 18 Kasım 2008 tarih ve 27058
sayılı Resmi Gazete’de yayınlanarak yürürlüğe
giren “Asansör Bakım ve İşletme Yönetmeliği”
ve 05 Kasım 2011 tarih ve 28106 sayılı Resmi
Gazete’de “Asansör Bakım ve İşletme
Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair
Yönetmelik” hükümlerine göre bina yöneticisi,
kullanıcıların can ve mal güvenliğinin sağlan-
ması amacı ile asansörlerin yılda en az bir
kere kontrolünü yaptırmaktan sorumludur. Yine
aynı yönetmelikte, Belediyeler, sınırları içeri-
sindeki her asansörün 1 Ocak 2012 tarihinden
itibaren yılda bir kez A tipi Muayene Kuruluşu

tarafından kontrol edilmesini sağlamaktan ve
yıllık kontrolün yapılıp yapılmadığını denetle-
mekten sorumlu kılınmıştır.

Asansör Bakım ve İşletme Yönetmeliği kapsa-
mındaki yıllık kontrollerin kamusal denetim
anlayışıyla, tekniğine uygun olarak, deneyimli
ve bilgili makina mühendisleri tarafından kont-
rollerinin yapılması, bina sorumlularının asan-
sörler konusunda bilinçlendirilmesi için
Şubemiz, İstanbul’daki tüm İlçe Belediyelerine
eğitim ve kontrol başlığı altında neler yapılma-
sı gerektiğini ifade etmiş, şimdi ve ilerleyen
süreçlerde de kamunun can ve mal emniyeti
sağlanması adına yapılacak çalışmalara des-
tek vereceğini bildirmiştir. 

YILLIK KONTROL İÇİN İLK PROTOKOL
SİLİVRİ BELEDİYESİ İLE YAPILDI
Silivri Belediyesi sınırları içerisindeki asansör-
lerin yıllık kontrollerinin yapılması amacıyla
Odamız, 29. Dönem Şube Başkanımız İlter
ÇELİK ve Silivri Belediye Başkanı Özcan
IŞIKLAR’ın katılımıyla 5 Ocak 2012 tarihinde
protokol yapmıştır. Yapılan görüşmelerde
Silivri Belediyesinin 2011 yılının son yarısın-
dan başlayarak yönetmelik kapsamındaki
kontrollerin sağlıklı bir şekilde yapılabilmesi
için iyi bir çalışma yürüttüğü görülmüştür.
Silivri Belediyesi ilçe sınırları içerisindeki tüm
binaları önceden ziyaret ederek asansörlü
binaların tespitini yapmış ve yıllık kontroller
konusunda bina sorumlularını bilgilendirmiştir. 

Belediye çalışanlarının değerli emekleriyle
yapılan örnek çalışma sonrası Odamız mevcut
asansör listeleri üzerinden asansörlerin yıllık
kontrollerine Şubat 2012 tarihinden itibaren
başlamıştır. Belediye Asansör Birimi ve Şube
Asansör Kontrol Merkezimiz işbirliği içerisinde
yürütülecek olan yıllık kontrol ve bina yönetici-

si bilinçlendirme çalışmalarının tüm Silivri hal-
kına yararlı olmasını dileriz.

KARTAL BELEDİYESİ İLE PROTOKOL
YAPILDI
Kartal Belediyesi sınırları içerisindeki asansör-
lerin yıllık kontrollerinin yapılması amacıyla
Odamız ile Kartal Belediyesi arasında da pro-
tokol imzalandı. İmza töreninde Şube
Başkanımız Zeki Arslan, 29. Dönem Şube
Başkanımız İlter ÇELİK, Şube Yöneticimiz
Orhan Atilla, Şube Müdür Yardımcımız Akın
Altunay, Muayene Kuruluşu Sorumlusu Fatih
Aydınlı ile Belediye Başkanı Op. Dr. Altınok Öz
ve İmar Müdürü İsmail Ökten yer aldı.

Şubemiz Asansörlerin
Yıllık Kontrollerine Başladı

Şube’denŞube’den

Silivri, Kartal, Maltepe ve Sarıyer Belediyeleri ile yapılan protokoller gereği bu ilçe
sınırlarında yer alan asansörlerin denetimi Makina Mühendisleri Odası Asansör
Kontrol Birimi tarafından gerçekleştirilmeye başlandı. Sırada ise Kadıköy ve
Bakırköy var.
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